
 

SEGURTASUN ETA OSASUN BATZORDEA - 2024/06/17 

Ekainaren 17an segurtasun- eta osasun-batzordea bildu zen, proposatutako gai-

zerrendari jarraituz: 

OBRA ETA INSTALAZIO ZERBITZUEN ETA EKIPAMENDUAREN ERANTZUNAK. 

Gasteizko SCACEren leihoen konponketari, erregistroari eta banaketari, 

adingabeen fiskaltzari eta Gasteizko indarkeria-epaitegiari dagokienez, obra-

zerbitzuak jakinarazi du baliabideak direnak direla, eta, aparejadoreak esan dionez, 

konponketa dagoeneko kontratatuta dagoela. 

LABek, Konponketa hori eskatzen denbora daramagunez, noiz egingo den jakiteko 

eskatzen du, eta erantzun gisa "horretan ari direla" baino ez dugu jasotzen. 

LABek zehaztasun gehiago eskatu du eskatzen den informazioan, eta Obra 

Zerbitzuak erantzun digu baliabide gehiago behar dituztela eskaerei erantzun ahal 

izateko, eta prebentzio-ordezkariok eskatu egin beharko genukeela, bere garaian 

Prebentzio Zerbitzuko langile gehiago izateko egin genuen bezala. 

Era berean, Instalazioek adierazi dute aitatasun-baimenetako teknikariak ez direla 

ordezten, eta une honetan gutxienekoak daudela; beraz, premiazko gauzez baino 

ez dira arduratuko. 

Jasotako erantzunen aurrean, LABek une honetan Obra eta Instalazio 

Zerbitzuei baliabide gehiago emateko eskatzen du. Ezinezkoa da zerbitzu 

horien eskumeneko eskaerak bidaltzea Segurtasun eta Osasun Batzordera, 

eta baliabide faltagatik erantzunik ez ematea. 

Prisma bidez obrei buruz egindako eskaerei dagokienez, jakinarazi digute 

ezinezkoa dela aplikazio horren bidez ikustea jarduketak egin diren ala ez. Prismak 

obra-teknikariei helarazten dizkie, eta aplikazioaren bidez ezin da ikusi zerbitzu 

horren jarduketa. 

Gasteizko artxiboko argiztapenari dagokionez, esan digute mantentze-lanetako 

langileek lanpara erretak birjartzera mugatzen ari direla. 

 

 



Fumigazio-kontratuaren egoerari buruzko informazioa eskatzen dugu. 

Jakinarazten digute kontratuaren esleipenaren aurka jarritako errekurtso bat 

ebazteke dagoela, eta hilabete barru ebatziko delakoan gaudela. Irailerako 

kontratazioa egongo dela aurreikusten dute. 

Une honetan, Prebentzio Zerbitzuari jakinarazten diogu labezomorroak agertu 

direla Barakaldoko guardiako epaitegiko komunean, neurriak har daitezen. 

Gasteizko klimatizazioa ez da datorren urtera arte jorratuko. Une honetan, Atotxa-

Donostiako eraikinaren instalazioa berritzen ari dira. 

Gasteizko moketa ordeztu egingo da aurrekontua dagoen heinean. 2024ko 

aurrekontua agortuta dago. 

Gasteizko Erregistro zibilera joaten den jendea zain egoteko bulegoaren kanpoan, 

atarian bankuak jartzeko eskatzen da, guardiako epaitegiaren kanpoan dauden 

bezala. Eskaera honen erantzuna izan da agintariek ez dutela horretara joko, 

atondoa itxarongela ez bihurtzeko, erregistro zibilera pertsonaren kopurua joaten 

den kontuan hartuta. 

LABek denbora darama bulego horren espazio-arazoa azpimarratzen. Zerbitzu 

horretako letraduak sinatutako eskaera bat helarazi genionez sailari, 

irtenbide bakarra egungo espazioa zabaltzea da, Biktimari Laguntzeko 

Zerbitzuak okupatzen dituen bulego mugakideak gehituta. Konponbide hori 

ez zuten aintzat hartzen, baina LABek eskatzen jarraituko du. 

Gasteizko jauregiko altzari-premiei dagokienez, zain daude EATk zer behar 

dituzten jakiteko inbentarioa noiz emango dien. 

Gasteizko sarbideen kontrolari dagokionez, hilabete honetan amaituko da 

instalazioa, eta integrazioa egiteke dago. Uztailaren amaierarako bukatuta egongo 

dela aurreikusten dute. 

Berriro errepikatzen dugu Gasteizko Lan Arloko 1 zenbakiko Epaitegiko 

langileen eskaera, begi-arazoak eta arazo zefaleak eragiten dituen argi 

naturalaren falta konpontzeko. Agerian geratu da langile bati horri buruzko 

txosten medikoa egin diola. Hala eta guztiz ere, aurreko batzordean jaso genuen 

erantzun bera jaso genuen, argia beste epaitegietatik jasotzen baita, eta, beraz, 

teknikari gisa ez dute funtsezko zerbait ikusten. 

Segurtasun eta Osasun Batzordeari jakinarazten diogu Durangoko Guardiako 

Epaitegiari buruzkoari dagokionez Durangoko Epaileen Batzordeak 2023ko 

azaroaren 15ean egindako bileraren akta. Bertan jasota dago aho batez erabaki dela 

Eusko Jaurlaritzari, EATari eta ondorio horietarako eskumena duen beste edozein 

erakunderi jakinaraztea segurtasun-arku bat jarri behar dela Durangoko Guardiako 

Epaitegiko instalazioetan. Era berean, instalazio horietako segurtasun-zaintzaileek 



instalazio horiek zaindu eta kontrolatu behar dituztela adierazi da, baita bista-

aretoen ondoko aretoa ere. 

Guardiako epaitegiak ez du inolako segurtasun-neurririk epaitegira sartzen diren 

pertsonentzat; izan ere, guardia-zerbitzuko funtzionarioek kexak jarri dituzte 

Durangoko Epaitegi Dekanoan, indarkeriazko jarrera duten herritarrak sartzen 

direnean, eta ez dago horri buruzko zaintza-baliabiderik.  

Aipatzekoa da, gainera, zaintza-zerbitzuan gauzatzen direla delituak egin eta 

dagozkion salaketak jarri ondorengo jarduketa hurbilenak, eta horrek portaera 

oldarkorrak eta/edo bortitzak eragin ditzake ikertuen aldetik, espazio horretan 

zaintza egokirik egon gabe. 

Obra-zerbitzuak aztertu du itxarongelaren sarreran segurtasun-arku bat jartzeko 

aukera. Espazioari dagokionez, baliteke arkua jartzea, eskanerra ez. 

Segurtasunari dagokionez, kontrako txostena egin da, kontuan hartuta dagoeneko 

dauden instalazioak nahikoak direla (manpara, segurtasun-langileak...). Beirateak 

erabat babesten ditu kanpotik, eta Segurtasunaren ustez, jarrera desegoki edo 

bortitzarekin datorren herritarra kapsulatu daiteke. Era berean, Segurtasunak uste 

du arku bat eskaner bati ez lotzea ez dela oso operatiboa. 

LABetik segurtasun-txostena berrikusiko dugu, eta langileen segurtasuna 

bermatuko duten neurriak hartzeko beharra azpimarratzen jarraituko dugu. 

Guardiako epaitegi horretan gertatzen den edozein gorabehera jakinaraz 

diezaguzuela eskatzen dizuegu, gure eskaerak indartzeko. 

Barakaldoko guardiako epaitegirako beira jartzeari dagokionez, berriz ere esan 

digute enkargatuta dagoela, baina ez dugu zehaztu noiz jarri den. 

Barakaldoko zigor-arloko epaitegietako barne-bainuetako usain txarrei 

dagokienez (aurreko Batzordean jakinarazitakoak), saneamendu-arazoa dela uste 

dute. Azterketa bat kontratatu beharko lukete arazoa nondik datorren jakiteko. 

Irtenbidea izan daiteke bainuetan erauzketa-sistema indartsuago bat jartzea. 

Getxoko Justizia Jauregiko bi eraikinen lotura-korridorean hezetasun-arazoak 

direla-eta egiten ari diren obrei buruzko informazioa eskatzen dizuegu. Abuztua 

baino lehen amaituta egotea aurreikusten dutela jakinarazi digute. 

Getxoko Exekuzio Zerbitzu Nagusiko mahaiak aldatzeko eskaerari 

dagokionez, dagoen arrisku ergonomikoa zuzentze aldera, jakinarazi digute 15 

egunen buruan mahai osagarriaren altuera aldatuko dutela, mahai nagusiaren 

altuera berean egon dadin, eta langileek behar bezala eser daitezen dituzten 

arazoak kenduko dituztela. Aldatu ezin diren mahaien ordez mahai berriak jarriko 

dira. 



Bilboko Buenos Aires eraikineko laugarren solairuko ikertuen gelako altzariei 

dagokienez, dagoeneko aldatuta dago. Banakako aulkien ordez bankadak jarri 

ziren, eta ez zen beharrezkoa izan aulki horiek lurrera torlojutzea. 

Barroeta-Bilbo eraikinaren estalkian apurtu den kristal baten konponketa 

kudeatzen ari dira, nahiko operazio arriskutsua izan da, ez hainbeste 

publikoarentzat, espazioa mugatu eta arratsaldez egingo litzatekeelako, 

langileentzat beraientzat baino. 

Prebentzio-zerbitzuak neurtu egin behar ditu korronteekin sortzen diren 

arazoak. Sua mozteko ateak beti itxita egon behar direla azpimarratzen dute. 

Sindikatuek Bilboko Fiskaltzaren eraikin berrira egindako bisitaren ondoren, 

Bizkaiko Langileen Batzordeak Bizkaiko Fiskaltzako langileengandik jasotako 

idazkia helarazi die prebentzio-zerbitzuari, Zuzendaritzari eta Justizia 

Digitaleko eta Azpiegituretako zuzendariari, langile horiek eraikinera joan 

daitezen eskatzeko. Eskaera hori sindikatuen ordezkaritza osoak egin zuen. 

Sindikatuok uste dugu zentzuzkoa baino zentzuzkoagoa dela Fiskaltzako langileek 

edo, gutxienez, langile talde batek etorkizun hurbilean lan egingo duten instalazioak 

ikusi ahal izatea. 

Eztabaidagai dago -1 solairuko sotoa erabiltzea ala ez; izan ere, eraikina bisitatu 

ondoren, solairu guztietako espazioak eta horien banaketa ikusita, aireztapena eta 

abar... langile horiek aukera dezakete edo egokia iruditzen zaie edo, guztiz 

kontrakoa, solairu hori. 

Argi dago onena argi naturala izatea dela. Argi artifizialarekiko esposizio luzeak 

begietako nekea, buruko mina, suminkortasuna eta loaren nahasmenduak eragin 

ditzake. Gainera, argi naturalaren faltak eragin negatiboa izan dezake gogo-

aldartean, depresioa eta antsietatea areagotuz. 

Zuzendaritzak erabakiko du langileei eraikin berria bisitatzen uztea, baina une 

honetan zuzendariak adierazi du, printzipioz, nahikoa dela prebentzio-ordezkarien 

bisitarekin. Erantzunaren zain geratzen gara. 

 

EAE-KO JUSTIZIAKO ARRISKU PSIKOSOZIALEN EBALUAZIOA. 

Arrisku psikosozialen ebaluazioari dagokionez, prestakuntzaren eta datu-bilketaren 

lehen itzulia egin da. Une honetan, asistentzien azterketa egiten ari dira, % 70 

ingurukoa. Ideia nagusia da bertaratzen den pertsonak gero erantzuten diola 

galdetegiari. Falta den % 30 errepikatzeko ahalegina egingo da, eta ebaluazio 

horretarako sortutako lantaldean gauzatu beharreko jarduerak aztertuko dira. 

Irunen kasuan, jarduera espezifiko bat egin beharko da, parte-hartze txikiagoa egon 

baita (% 50). 



Bake-epaitegien kasuan, agerian geratzen da, batzuetan, non bi pertsona bakarrik 

dauden, arazoak izan dituztela prestakuntza egiteko eta jendeari arreta 

ematearekin uztartzeko. 

 

BESTE GAI INTERESGARRI BATZUK. 

Jartzen ari diren aulki berriei dagokienez, elektrizitate estatikoko arazo asko 

sortzen ari direla jakinarazi da, eta hainbat zorro elektroestatiko jarri behar izan dira. 

Elektrizitate estatikoari dagokionez, horien kalitatea egiaztatzeko eta aulki berriak 

erostean kontuan hartzeko eskatzen dizuegu. 

Prebentzio Zerbitzuak jakinarazten du zorroa jarri egiten dela, badakitelako 

funtzionatzen duen irtenbidea dela, baina arazoak ez duela zertan aulkia izan, eta 

hainbat faktorek eragiten dutela. 

Egindako simulakroetan langileren batek eraikina husteari uko egiten badio, 

prebentzio-zerbitzuak berriz esango du bere betebeharra dela eta ondorioak 

baloratuko ditu. 

LABek ebakuazio-taldeetako arduradunentzako prestakuntza azpimarratuko du, 

haien eginkizuna funtsezkoa baita, eta, era berean, langile guztiei jakinaraziko zaie 

zer egin behar den larrialdi batean, eta nola jokatu behar den eraikina ebakuatuz 

gero. Langile guztiek jakin behar dute larrialdi batean alarma-sirena bat eta 

ebakuazio-mezu bat aktibatuko direla, eta seinaleztatutako larrialdi-bideak eta -

irteerak erabili beharko direla, igogailuak erabili gabe, eta, behin kanpoan, bilgunera 

(PR) joan eta itxaron egin beharko dela larrialdia amaitu dela eta eraikinera itzuli 

ahal dela adierazi arte.  

Simulakroak balizko akatsak detektatzeko egiten dira, benetako larrialdi batean 

gertatzen ez direnak zuzentzeko. 

Sindikatu batek adierazi du senideei larrialdietara laguntzeko baimenak eta 

interbentzio kirurgikoagatiko baimenak ukatzen ari direla. Zuzendariak erantzun dio 

hori ez dela gai hori planteatzeko foroa, eta negoziazio-mahaia horren xede dela. 

 

ONDORIOAK 

 

LABetik, langileen segurtasuna eta osasuna bermatzen ez direla ikusten dugun 

egoera guztiak salatzen jarraituko dugu, eta lanean jarraituko dugu prebentzio-

lanean aurrera egiteko. Obra eta Instalazio Zerbitzuei baliabide gehiago ematea 

azpimarratuko dugu, dauden beharrei erantzun ahal izateko. 
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